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رئیس  پزشــکیان  دکتر مســعود 
جمهــوری کشــورمان در گفت وگو با 
شبکه تلویزیونی NBC آمریکا با تاکید 
بر اینکه ما نســبت به سابقه عملکرد 
آمریکا و کشــورهای اروپایی از نقض 
عهد در تعهــدات نگرانی داریم، گفت: 
با این وجود آماده گفت وگو هستیم؛ ما 
یک گفت وگوی برابر و با در نظر گرفتن 
عزت و حکمت خودمان را می پذیریم و 

به هیچ وجه تابع زور نخواهیم شد.
به گزارش ایسنا، بخش هایی از این گفت 

وگو به شرح زیر است؛
سوالات بسیار زیادی برای صحبت کردن 
داریــم، می خواهم در مــورد دونالد ترامپ 
صحبــت کنیم که طی چنــد روز آینده به 
عنــوان رئیس جمهور آینده آمریکا بر ســر 
کار می آید و وعده داده تا سیاســت فشــار 
حداکثــری را در خصوص ایــران اجرا کند. 
آیا ســخنی برای مخاطب قرار دادن ترامپ 
دارید؟ آنچه تا الان مشخص است این است 
که ما در جمهوری اســامی ایران از همان 
اوایل شــاهد بودیــم، آمریکا تــاش کرده 
حکومت ما را ســاقط کند و به تبع آن، روز 
به روز تحریم ها علیه ایــران را افزایش داده 
است. ما همیشه تاش کردیم که در منطقه 
با آرامش زندگی کنیم، ولی متاســفانه اینها 
روز به روز فشــار به ما را افزایش می دهند. 
تحریم ها برای ما مشــکل ایجاد کرده، اما به 
این شکل نیســت که نتوانیم در مقابل این 
تحریم هــا دوام بیاوریم، یعنــی نتوانیم به 
زندگی خودمان ادامه دهیــم. امیدوارم که 
ترامپ باعث صلح در منطقه و دنیا شود، نه 
باعث گسترش جنگ و ناآرامی و خونریزی؛ 
این چیزی است که انتظار داریم تا در قبال 
توافقاتــی که قبا برای آرامش و صلح انجام 
گرفته بود، روی آن توافقات بیشــتر بتوانیم 

عمل کنیم و حرکت کنیم.
آیا آماده برگزاری گفت وگوهای مستقیم 
و باز با واشــنگتن و با رئیس جمهور ترامپ 
هســتید؟ مشــکل ما با گفت وگو نیست، 
مشــکل ما با پایبندی به تعهدات است که 
بعد از گفت وگو باید به آن پایبند باشــیم. 
متاســفانه وقتی گفت وگــو می کنیم و به 
همدیگــر تعهد می دهیــم، پایبندی به آن 
تعهــدات را نداریم. ما در گفت وگوهایی که 
انجام گرفت با ۱+۵ و مدت طولانی هم طول 
کشــید، همه تعهدات آن پایبند بودیم، ولی 
متاســفانه این طرف مقابل بــود که به این 
تعهدات پایبند نبود. الان هم نمی دانیم اگر 
گفت وگو کنیم باز همین اتفاق خواهد افتاد 
یا نه؟ یک نوع بی اعتمــادی در حاکمیت و 
در رهبر عزیز انقاب به وجود آمده که ما هر 
چقدر هم صحبــت کنیم، این ذهیت وجود 
دارد که اینها در فکر براندازی ما هستند نه 

در فکر گفت وگو و حل مسئله.
اســرائیل و آمریکا گفت وگوهایی را در 
خصــوص حمــات نظامی و لــزوم چنین 
حماتی برای توقف فعالیت های هســته ای 
ایران داشــته اند، اگر چنین حماتی اتفاق 
بیفتد واکنش ایران چه خواهد بود؟ طبیعتا در 
مقابل هر عملی ما یک عکس العمل متناسب 
خواهیم داشت. ما از جنگ نمی هراسیم، اما 
به دنبال جنگ هم نیســتیم. آن چیزی که 
آنها صحبت حملــه به آن را می کنند زمین 

و تجهیزات اســت، اما آنچه که ما به دست 
آوردیم، اندیشــه و مهارت و توانمندی است 

که اینها را دیگر نمی شود نابود کرد.
آیا شما فکر می کنید که حمات نظامی 
علیــه ایران محتمل هســتند، بــا توجه به 
تنش هایی که میان کشورها وجود دارد؟ این 
حمات نظامی قطعا به ضرر منطقه و به ضرر 
دنیا تمام خواهد شد. این طور نیست، ایران 
نه غزه اســت و نه ســوریه، ایران قدرت این 
را دارد که در مقابل این حمات پاســخ های 
دندان شکنی هم بدهد، ولی ما هیچ وقت به 
دنبال این نیستیم که در منطقه جنگی رخ 
دهد و یا خدای ناکرده روند به سویی برود که 

ناامنی در منطقه ایجاد شود.
آیا ایران امروز شکننده تر هست؟ با توجه 
به اتفاقی که برای رژیم بشار اسد در سوریه 
افتاد و با تضعیف حزب الله و حماس، آیا این 
موضوع منجر به تضعیف ایران شــده است؟ 
من ارتباطی به آن شــکل نمی بینم، شــاید 
یکســری دوســتان در منطقه به آن شکل 
هســتند، ولی ما در داخل نســبت به سال 
گذشــته خیلی قوی تر و منسجم تر شدیم. 
ارتباط و مشارکت و امنیت داخلی ما افزایش 
پیدا کرده و مشارکت مردم در سیاست گذاری 
در حکومت و در همراهی، نسبت به گذشته 
خیلی بیشتر شده است. آنها بود و نبودشان 
بر ما، از نظر اینکه در داخل کشور باید با چه 

قدرتی عمل کنیم، تاثیری نداشته است.
دولت هایی وجود دارند که می گویند که 
سقوط بشاراســد ضربه بزرگی بر ایران بود 
مخصوصا از لحاظ منافــع امنیت ملی. چه 
ربطی دارد؟ ارتباط این روند چیست و برای 
ما چه مشکلی ایجاد می کند؟ یعنی چگونه؟ 
آیا الان از نظر داخلی ضعف ایجاد کرده برای 

ما وقتی سوریه نیست؟ 
ما در ســوریه به درخواســت آنها برای 
جنگ با داعش و تروریســم، به درخواست 
خود رئیس جمهور سوریه آنجا بودیم. الان 
حکومت سوریه هر کســی باشد، اگر مردم 
آنجا به هر کســی رای دهنــد، ما تمامیت 
سوریه را می خواهیم؛ ما رضایت و مشارکت 
همه مردم ســوریه را می خواهیم و با او هم 

ارتباط خواهیم داشت.

تهدیدهــای مختلفی مطرح اســت که 
می تواند تهدیدی برای دیپلماسی باشد. آنچه 
که آمریکا باور دارد این اســت که ایران دارد 
تاش می کند تا دونالد ترامپ را ترور کند، آیا 
چنین برنامه هایی در ایران وجود دارد؟ اصا، 
آن هم باز همان نقشــه هایی است که رژیم 
صهیونیستی و خارجی ها برای ایران هراسی 
دارند، درست می کنند. همه ترورهایی که در 
منطقه، در آمریکا و در اروپا شکل گرفته، آیا 
ایرانی بودند، یا از کشورهای دیگری که اینها 
با آنها دوستی می کنند؟ هیچ ایرانی در این 
رابطه نبوده و افرادی را که اینها پیدا کردند، 
هیچ ارتباطی بین ایران و آنها وجود نداشته 
است. ایران هیچ وقت به دنبال ترور هیچ کسی 

نبوده و نیست.
می گویید که هیچ گاه یــک طرح ایرانی 
برای کشتن دونالد ترامپ وجود نداشته؟ به 

هیچ وجه.
آیا شما مایل هستید این وعده را بدهید 
که هیــچ اقدامی برای تافــی علیه دونالد 
ترامپ از ســوی ایران نخواهد شــد؟ ما از 
اول هم قصــدی برای این اقدام به هیچ وجه 

نداشتیم و نخواهیم داشت.
ایران از شورشیان حوثی در یمن حمایت 
می کند که به کشتی ها در دریای سرخ حمله 
کنند و معمولا حمله می کند به اســرائیل، 
آیــا از اقدامات شورشــیان حوثی حمایت 

می کنید؟
 بــه نظر می رســد که شــما از اقدامات 
شورشــیان حوثــی حمایــت می کنیــد؟ 
محاصره ای که الان به این شــکل علیه آنها 
اعمال کردند، اصا می شــود به آنجا رسید 
تــا از آنها حمایت کــرد؟ همانگونه که غزه 
را محاصره کردند! دسترســی به خود همان 
حوثی ها را چنان محدود کردند که هیچ کس 
نمی تواند با آنها ارتبــاط برقرار کند، چطور 
ایران می تواند آنهــا را حمایت کند، با روند 
دسترسی ای که باید برای چنین حمایتی با 

حوثی ها داشت؟
آقای رئیس جمهور شما در خصوص غزه 
صحبت کردید، فکر می کنید گروگان هایی 
که دســت حماس هســتند در نهایت آزاد 
خواهند شــد؟ در چه شرایطی آزاد خواهند 

شــد؟ آمریکا و قطر و مصر و اینها گفت وگو 
می کردند کــه صلح شــود. در جریان ترور 
اســماعیل هنیه که در ایران اتفاق افتاد، در 
روز اولــی که ما مســئولیت را پذیرفتیم، از 
طرف کشــورهای اروپایی و از طرف آمریکا 
توصیه هایی دریافت کردیم که شما اقدامی 
نکنید، مــا داریم منطقه را آرام می کنیم که 
صلح صورت گیرد. این اســرائیل اســت که 
صلــح را نمی پذیرد و اگر بــه صلح پایبند 
باشــد، طبیعتا آنها هم می توانند آن کسانی 
را که اســیر شــدند، آزاد کنند. ما هر کاری 
از دســتمان بربیایــد برای اینکــه صلح در 
منطقه ایجاد شود و اسرا آزاد شوند، کوتاهی 

نخواهیم کرد.
می خواهم چند ســوال دیگر از جنابعالی 
بپرسم. در خصوص مسئله هسته ای، آیا ایران 
مایل است تا گفت وگوهای مستقیمی را با 
ایالات متحده در آینــده انجام دهد؟ گفت 
وگو قباً هم بود، ما همیشه آماده گفت وگو 
بودیــم. آنچه که مــا از آن نگرانیم و تا حالا 
ثابت شــده و این گفت وگوها نتیجه نداده 
است، این است که یک عمری است که گفت 
وگــو می کنیم و ما عمــل می کنیم و طرف 
مقابل به دنبال این است که فشار بیاورد. باید 
اطمینان داشــته باشیم آنچه که روی کاغذ 
می آید و امضا می شــود، طــرف مقابل اجرا 
خواهد کرد. اگر این اطمینان برای رهبر عزیز 
انقاب و ما بــه وجود بیاید که به آنچه قرار 
اســت گفت وگو کنیم، عمل خواهد شد، ما 

هیچ وقت از گفت وگو فرار نکردیم.
اگر اســرائیل و آمریکا بخواهند به ایران 
حمله کنند واکنش ایران در قبال این حمله 
چه خواهد بود؟ ما به ســرعت جوابشــان را 
خواهیم داد، آن وقــت خواهند دید به این 

سادگی هم نیست.
۷ اکتبر آغــاز این موضوعات بود. به نظر 
جنابعالــی حمات ۷ اکتبر چرا اتفاق افتاد؟ 
آن موقــع هم اعام کــردم که به هیچ وجه 
ایران در آن مســئله دخالت نداشــته است. 
۷ اکتبــر نتیجه روندی بود که آنجا شــکل 
گرفت؛ یک عده از مردم فلسطینی را در یک 
منطقه ای زندانی کردنــد، عکس العمل این 

آدم ها در نهایت یک انفجار است.

معــاون اول رئیس جمهور با تاکید 
و جبران  دولــت  بر حمایت جــدی 
کاستی های شرکت ها و بنگاه های بزرگ 
کرد:  تصریح  کشور  اقتصادی  پیشران 
راهبرد دولت چهاردهم تســهیل گری 
و کاهش بروکراســی بنگاه های بزرگ 
رشد  پیشران های  عنوان  به  اقتصادی 

اقتصادی کشور است.
محمدرضــا عــارف صبح دوشــنبه در 
همایش شرکت های برتر ایران که در مرکز 
همایش های بین المللی صداوســیما برگزار 
شد، با اشاره به پیشــینه تدوین و تصویب 
برنامه اول توســعه و عدم اباغ این برنامه 
به دلیل واگرا بودن افزود: برای رشد کشور 
نیاز بــه بنگاه های بزرگ اقتصــادی داریم 
که البتــه دولت بنگاه دار خوبی نیســت و 
باید دولت نقش شــفافیت، کمک کننده و 
تسهیل گر مســیر حرکت بنگاه های بزرگ 
را داشته باشــد که ازبرنامه سوم توسعه به 
بعد این نقش برای دولت در نظر گرفته شد 
و اوج این نگاه در برنامه هفتم پیشــرفت با 
محوریت بخش خصوصی و بنگاه های بزرگ 
اســت و همایش های ارزشمند این چنینی 
برای ارتقــاء جایگاه بنگاه هــای بزرگ در 
اقتصاد ملی و منطقه ای و پاســخگویی به 

مطالبات مردم بسیار بالا است.
معــاون اول رئیس جمهوری با طرح این 
پرســش که آیا با تشــکیات دولتی توان 
پاسخگویی به مطالبات مردم در کشوری که 

همواره متکی به نفت بوده است را داریم یا 
خیر؟ افزود: به دلایلی روشن و وجود منابع 
زیرزمینی همچون نفت، ایران را کشــوری 
ثروتمنــد تلقی و در این مســیر ترســیم 
کرده اند تــا کشــور را در وضعیت کنونی 
نگــه دارند تا به دنبــال بهره گیری از توان 
شرکت های بزرگ اقتصادی و صنعتی نرویم 
و مونتاژ و واردکننده محصولات کشورهای 

صنعتی و پیشرفته شویم.
معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره به 
میزان درآمد حاصل از فروش نفت کشــور؛ 
تصریح کــرد: پول فروش نفت کشــور در 
خیلی از مواقع کمتر از فروش عروســک و 

اسباب بازی برخی کشورهای دیگر است.
وی ادامــه داد: به برکت پیروزی انقاب 
اســامی و وجــود نخبگان برجســته این 
مسیر اصاح شــد و به سند چشم انداز ۲۰ 
ســاله برای رســیدن به جایگاه اول در این 
منطقه پویا رســیدیم اما به دلایلی شرایط 
کشور پس از سند چشم انداز با بحران های 
تحمیلــی روبرو بود اما هنر مــا بود که در 
این بحران ها کارهای خود را نشــان دادیم 
و بیشــترین خاقیت شرکت ها و بنگاه های 
بزرگ اقتصادی در زمان بحران ها به وجود 

آمده است.
معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره به 
داده ها و اطاعات ارزشمند جمع آوری شده 
از شــرکت ها و بنگاه های بــزرگ اقتصادی 
در همایش شــرکت های برتر ایران گفت: 

بســیاری از دســتگاه ها و بنگاه هــا حالت 
محافظــه کاری بــرای خالی کردن شــانه 
از مســئولیت در قبال اســناد و اطاعات 
دارند و یــک مهر محرمانه بر این اســناد 
زده می شــود که معمولا در چنین اسنادی 
محتــوا و مطالب قابل توجهــی نیز وجود 
ندارد اما اطاعات همایش های این چنینی 
باید در اختیــار برنامه ریزان قرار گیرد چرا 
که در روند تکاملی این بنگاه ها و چگونگی 
شکل گیری و ادامه حیات آنها حائز اهمیت 

اساسی است.
عارف با تاکید بر اینکه هنر شــرکت ها و 
بنگاه های اقتصادی بزرگ این اســت که با 
وجود عدم النفع ناشــی از ناترازی های برق 
و گاز به فعالیت خود ادامه می دهند، اضافه 
کرد: باید از این هنــر مجموعه های بزرگ 

اقتصادی قدردانی کرد.
وی با تاکید بر اینکه هدف گذاری جایگاه 
اول در منطقه در سند چشم انداز ۲۰ ساله 
را رها نکرده ایــم و از این نیز فراتر خواهیم 
رفت گفت: هدف بعدی دولت اجرای بیانیه 
گام دوم انقاب اســت که این بیانیه روشن 
مبتنی بر علم، نشاط جوانی، انگیزه نخبگان 
و افق روشــن برای کشور اســت و در این 
راستا مبنای کاری دولت رسیدن به اهداف 
سند چشــم انداز اســت و باید سند برنامه 
هفتم توســعه که میثاق همه ملت است را 

با جدیت دنبال کنیم.
عارف با بیان اینکه رســیدن به رشد ۸ 
درصدی در نظر گرفته شده در برنامه هفتم 
توســعه نیازمند منابعی است که باور داریم 
قابل دستیابی است، تاکید کرد: در تابستان 
ســال جاری ۱۸ هزار مگاوات کسری برق 
داشــتیم و پیش بینی ها این است که سال 
آینده به ۲۴ هزار مگاوات برسد که در این 
راســتا دولت خیزی بزرگ برای استفاده از 
انرژی تجدیدپذیر برداشته است و تولید ۵ 
هزار مگاوات برق از انــرژی باد و ۳۰ هزار 
برنامه ریزی  انرژی خورشــیدی  از  مگاوات 
دولت است که ان شــاءالله رخ خواهد داد و 
سرمایه های داخلی نیز برای رسیدن به این 
اهداف پیدا شده است و امیدواریم با فضای 
ایجاد شــده و مدیریت دولت ۸ تا ۱۰ هزار 
مگاوات از محل انرژی خورشیدی برای سال 

آینده تامین شود.
عارف با اشــاره به ظرفیت های صادراتی 
شــرکت های بزرگ اقتصادی تصریح کرد: 
از راهبردهــای جدی  توســعه صــادرات 
دولت چهاردهم اســت و در این مســیر از 
کریدورهای چهارگانــه و حضور فعالانه در 
نهادها و تشــکل های اقتصادی منطقه ای با 
جدیت دنبال می کنیــم که در حال حاضر 
بازار خوبی در منطقه و حوزه تمدنی ایران 

بوجود آمده است.
معاون اول رئیس جمهــوری با تاکید بر 
حمایت دولت از بنگاه های اقتصادی کوچک 
و متوســط در کنــار شــرکت های بزرگ 
پیشران اقتصادی افزود: شرکت های کوچک 
و متوســط ســهم مهمی در اشــتغالزایی، 

توسعه و جلوگیری مهاجرت شهرها دارند.
وی با اشــاره به هدف گذاری اقتصادی 
دولت و برنامه هفتم در راستای تحقق رشد 
۸ درصدی،  رسیدن به اهداف برنامه هفتم 
توسعه، تورم و نرخ بیکاری تک رقمی، رشد 
صنعتــی ۸,۵ درصد و معدنــی ۱۳ درصد 
ادامه داد: در ماده ۴۸ برنامه هفتم توســعه 
به حمایت از شــرکت های پیشــران تاکید 
اساسی شده است که وزارت صنعت، معدن 
و تجارت با سازوکاری مشخص راهبرد ملی 

پیشرفت صنعتی را تهیه کند.
وی بــا تاکید بــر اینکه راهــی جز بر 
بهره گیری از فناوری های روز دنیا برای رشد 
و پیشرفت کشور نداریم، افزود: نمی خواهیم 
به هیچ عنوان تشریفاتی عمل کنیم و همه 
فناوری های روز همانند هوش مصنوعی که 
نقشی مهم در توسعه کشور دارند باید جزو 

راهبردهای کشور شوند.
عارف بــا تاکید بر اهمیــت و ضرورت 
تدوین ســند راهبرد ملی پیشرفت صنعتی 
تصریح کرد: در ضرورت تدوین این ســند 
هیچ شــکی وجود ندارد و بنای کار بر این 
است که همه در این مسیر مدافع باشند و 
باید از برچسب زنی جلوگیری کنیم و گاهی 
یک مسئله غیرسیاسی، سیاسی می شود که 
در این شرایط ادامه فعالیت میسر نیست و 
باید با کمک کارشناســان و تجارب دنیای 
پیشرفته این سند راهبردی را تهیه کنیم و 

به عنوان یک تعهد ملی اجرا شود.

:NBC مشروح گفت وگوی پزشکیان با شبکه تلویزیونی

آماده گفت وگو با لحاظ عزت و حکمت خودمان هستیم

عارف: 

دولت، خیزی بزرگ برای استفاده از انرژی تجدیدپذیر برداشته است

تاکید پزشکیان بر حضور حداکثری مردم 
در صحنه های مختلف

رئیس جمهور فراهم کردن زیرساخت های لازم برای استفاده از انرژی های 
تجدیدپذیر در راســتای رفــع ناترازی برق و نیز رفــع محرومیت از فضاهای 

آموزشی را دو برنامه و انتظار اولویت دار خود از استانداران عنوان کرد.
دکتر مســعود پزشکیان در چهارمین نشست سراســری استانداران دولت 
چهاردهم که ظهر امروز دوشــنبه در وزارت کشــور برگزار شد، استانداران را 
ستون های اجرایی کشــور عنوان کرد و افزود: اگر شما استانداران موفق عمل 
کنید، مشــکات کشور حل خواهد شــد و اگر خدای ناکرده نتوانید وظایف و 
ماموریت های خود را به ســرانجام برسانید ما با مشکات مواجه خواهیم بود، 
از این منظر دولت از شــما برای تحقق اهداف تعیین شده حمایت و پشتیبانی 
خواهد کرد. رئیس جمهور در ادامه در پاســخ به درخواست برخی استانداران 
مبنی بر تفویض اختیارات بیشتر به استانداری ها، گفت: دولت تفویض اختیار 
را در مقابل عملکرد و موضوعات مشخص تعریف کرده است، به عنوان مثال ما 
آمادگی داریم درباره فراهم کردن زیرســاخت های لازم برای استفاده از انرژی 
خورشیدی هرگونه اختیاری به استانداری ها تفویض کنیم، اما تفویض اختیار 

بدون مشخص نمودن موضوع برای آن منجر به هرج و مرج خواهد شد.
پزشکیان همچنین به مسایل مطرح شــده از سوی استانداران استان های 
مرزی کشور نیز اشاره کرد و گفت : متأسفانه در کشور ما ظرفیتی مانند مرزها 
که می تواند محل درآمد باشد به محلی برای فقر و گرفتاری تبدیل شده است 
که این روند باید اصاح شود. در این رابطه ابتدا باید از مشکات این استان ها 
یک جمع بندی صورت گیرد و با حضور وزرا، فعالین اقتصادی، دانشــگاهیان و 
علما بررسی شود و در نهایت در قالب یک طرح کارشناسی شده و اولویت بندی 

شده برای تصمیم گیری و تصویب به هیئت دولت ارائه شود.
رئیس جمهوری با بیــان اینکه با مدیریت و برنامه ریزی های صورت گرفته 
در دولت، خوشــبختانه کشــور از وضعیت بحرانی در تأمین انرژی عبور کرده 
اســت، افزود: ما واقعاً دلمان نمی خواست مازوت بسوزانیم و این موضوع را هم 
اعام کردیم، اما بنا به شرایطی مجبور به این کار شدیم، ولی در سال آینده با 
اقداماتی که در زمینه استفاده از انرژی های تجدید پذیر و صرفه جویی در حال 

انجام است، قطعاً سال آینده نباید از مازوت استفاده کنیم.
رئیس جمهور با بیان اینکه مهمترین اقدام ما در ضمن پیشبرد این برنامه ها 
جلب همکاری و مشــارکت مردم است، خاطرنشان کرد: داریم تاش می کنیم 
به مردم ثابت کنیم که واقعا می خواهیم مشــکات شــما را حل کنیم. همه 
مدیران دولت باید وجه همت و تاش شــان کسب رضایت مردم باشد. اگر هم 
جایی به لحاظ قانونی یا توان و امکانات نمی توانیم کاری بکنیم، باید به بهترین 
و محترمانه ترین شــکل به مردم توضیح دهیم. به عنوان مثال ما تاش کردیم 
دیگر برای تولید برق مازوت نســوزانیم، اما امکان آن فراهم نشــد، حالا برای 
توضیح می دهیم که اگر مازوت نمی ســوزاندیم، ناچار بودیم گاز منازل مردم 
را قطع کنیم، اما داریم تاش می کنیم که برای ســال آینده این مشــکل حل 
شــده باشد و بابت اینکه مجبوریم امسال مازوت بسوزانیم از مردم عذرخواهی 

و از همراهی آنها از جمله در همراهی با پویش ۲ درجه کمتر تشکر می کنیم.
پزشکیان با تاکید بر اینکه تاش برای حل مشکات و کسب رضایت مردم 
باید وجه همت همه ما باشد تا مردم ببینند و بدانند که ما هیچ قصد دیگری 
جــز خدمت به آنها نداریم، اظهار داشــت: از همه مدیــران و نیز مردم که با 
تاش ها و همراهی خود به ما در عبور از روزهای ســخت ناترازی انرژی و برق 
کمک کردند، قدردانی می کنم. رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با 
اشاره به فرارسیدن ایام الله دهه فجر با بیان اینکه حضور مردم در صحنه، مشت 
محکمی بر دهان یاوه گویانی است که تصور می کنند، مردم با ما نیستند، افزود: 
حضور مردم می تواند خواب به اصطاح آرام بدخواهان را آشفته کند. اینها تصور 
می کنند می توانند در کشور ما و در میان مردم تفرقه و اختاف ایجاد کنند و 
مردم را از نظام و حکومت دور نگه دارند. لذا حضور مردم می تواند تصور اینکه 
آنها می توانند ایران را تبدیل به منطقه ای کنند که دعوا و اختاف در آن باشد، 
برهم بزند. دکتر پزشــکیان تصریح کرد: همه ما باید تاش کنیم مردم حضور 
حداکثری در صحنه داشته باشند تا عاوه بر کمک به ما در حل مشکات، به 
دشمنان نیز این پیام را بدهند که اجازه نخواهند داد ایران با چالش مواجه شود.

گام اول در مسیر اصلاح ناترازی ها جلوگیری 
از تداوم ایجاد این ناترازی هاست

رئیــس جمهوری با انتقاد از عدم اجرای قانــون هوای پاک و با بیان اینکه 
مقصــر این موضوع دولت چهاردهم نیســت که تنها چند مــاه از آغاز به کار 
آن می گــذرد، گفت: یکی از دلایل عدم اجــرای برخی قوانین عدم همخوانی 
منابع و مصارف اســت، لذا قدم اول در مسیر رفع این معضات اصاح مسیر و 

سیاست های توسعه و جلوگیری از تداوم ایجاد ناترازی ها است.
دکتر مسعود پزشکیان پیش از ظهر دوشنبه در همایش »روز هوای پاک« 
با شعار »عزم ملی برای هوای پاک با انرژی های تجدیدپذیر« با اشاره به برخی 
اظهارات مطرح شده در این نشست درباره عدم اجرای قوانین و مقررات مربوط 
به هوای پاک اظهار داشت: مقصر عدم اجرای قانون هوای پاک دولت چهاردهم 

نیست چرا که این دولت چند ماه است که آغاز به کار کرده است.
رئیــس جمهوری با بیان اینکه یکی از دلایــل عدم اجرای برخی قوانین از 
جمله قانون هوای پاک عدم تعادل میان منابع و مصارف اســت، افزود: الفبای 
توسعه تعادل میان منابع و مصارف است؛ متاسفانه در برنامه های توسعه ای که 
دولت و مجلس و قوه قضائیه با هم پیش برده اند، تعادل منابع و مصارف رعایت 
نشده است. پزشکیان با اشاره به اینکه به عنوان مثال تهران با روند فعلی دیگر 
امکان ادامه توسعه و حتی زیست مناسب را ندارد، تصریح کرد: اجرای هر برنامه 
توسعه در تهران تسریع حرکت این استان به سمت نابودی است. در حالی که 
در دیگر نقاط دنیا برای ۱ تا ۲ سانت فرونشست زمین جلسات اضطراری برگزار 
می کنند، ما با فرونشســت های تا نیم و ۱ متر مواجه هســتیم و به راحتی هم 
از کنار آن می گذریم و از این فراتر برای تداوم این توســعه غلط، سیاستگذاری 

کرده و قانون هم می نویسیم!
رئیس جمهور اضافه کرد: امکان ندارد با منابع موجود دیگر بتوان آب تهران 
را تامین کرد. اینکه در کوچه ۱۰ متری و ۲۰ متری ســاختمان های ۱۰ تا ۵۰ 
طبقه بسازیم، بر اساس کدام اصول است! این عدم همخوانی منابع و ظرفیت ها 

با مصارف و اقدامات دیگر امکان تداوم ندارد.
دکتر پزشــکیان قدم اول در مســیر رفع این معضات را اصاح مســیر و 
سیاست های توسعه عنوان کرد و گفت: اول باید جلوی تداوم ایجاد ناترازی ها را 
بگیریم. نمی شود همچنان برای خرید گندم ۱۱۰ همت منابع در نظر بگیریم، 
در حالی که برای خرید گندم مجبور شــویم ۲۲۰ همت پول پرداخت کنیم. 
اینکه در قوانین تاکید شود بیماران سوانح سوختگی باید رایگان درمان شوند و 
از سوی دیگر در قانونی دیگر تصریح شود که بیماری بدون پول درمان نشود، 
همخوانی و تطبیق ندارد! اینکه برای درمان رایگان ۱۰ بیمار سوختگی منابع 
تخصیص داده شــود اما ما حداقل ۱۰۰ بیمار داشــته باشیم، یعنی مدیریت 
بلد نیســتیم. رئیس جمهور با انتقاد از تناقض در نوع مدیریت منابع در کشور 
گفت: از یک طرف منابع برای پرداخت حقوق پرســنل نداریم و از طرف دیگر 
بــد مصرف می کنیم به روایتی بین ۱۲۰ تا ۱۵۰ میلیارد دلار در ســال انرژی 
دود می کنیم. در حالی که اگر درســت مدیریت کنیم می توانیم زندگی خوبی 
داشته باشیم.  پزشکیان با تاکید بر اهمیت رعایت استانداردهای زیست محیطی 
گفت: راهی نداریم که مشــکل زیســت محیطی را حل کنیم و اگر آن را حل 
نکنیم امکان ادامه حیات برای کسی باقی نمی ماند. اولویت ما تولید انرژی پاک 
و اجرای مقررات مربوط به آن اســت. مشکات حمل و نقل عمومی باید حل 
شود اگر حمل و نقل عمومی در دسترس باشد دیگر لازم نیست افراد خودروی 
شخصی بیاورند و تک سرنشین در خیابان ها تردد کنند.                                                         
رئیس جمهوری به ناترازی منابع و مصارف در تهران اشــاره و تصریح کرد: 
نباید اجازه گسترش تهران را بدهیم حمل و نقل عمومی، نوع مصرف سوخت 
و سبک زندگی را باید درست کنیم اگر همه ما با هم چه دولت و چه مردم به 
فکر محیط زیست مان نباشیم. مشکات ما برطرف نخواهد شد. تمام تاش ما 
خدمت به مردم اســت و من تا جای ممکن تاش می کنم که مشکات را حل 
کنیم اما حل مشــکل ناترازی تنها با کمک مردم حل خواهد شد. در همه جا 
ناترازی داریم ما گازوئیل را لیتری ۳۰۰ تومان می فروشیم در حالی که قیمت 
آن 6۰ هزار تومان است کجای دنیا اینگونه رفتار می کنند و به هر کجا بخواهیم 

دست بزنیم می گویند هیچ کاری نکن صدای مردم در می آید.
پزشکیان افزود: اخیرا در جلسه ای این بحث مطرح شد که در یکی از شهرها 
کمبود آب وجود دارد و تصویب شد که مقدار چاه در آنجا حفر کنیم اما سوال 
من این بود که اگر آب این چاه ها هم تمام شد بعد چه کنیم؟ وقتی میان منابع 
و مصارف تناسبی وجود نداشته باشد چگونه می خواهیم مشکل را حل کنیم؟

رئیس جمهوری به آثار زیان بار هوای آلوده برای ســامتی مردم اشاره کرد 
و گفت: من به عنوان پزشــک می خواهم مردم مریض نشوند و تمام تاشم را 
برای این کار انجام می دهم اما باید دست به دست هم دهیم و با توسعه حمل 
و نقل عمومی و تولید انرژی پاک شــرایط بهتری را از نظر زیســت محیطی 

دولت

سرلشکر باقری: 
ایران و پاکستان علیه گروه های 

 تروریستی و تجزیه طلب 
بیشتر همکاری کنند

رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح برقراری آتش بس در 
غزه را بیانگر انهدام هیمنه پوشــالی رژیم اشغالگر اسرائیل 
و استکبار جهانی در مقابل معجزه رزمندگان قدس شریف 
دانست و تاکید کرد: تحولات ۱۵ ماه اخیر در غزه سرآغاز 
مصیبت برای صهیونیست ها و اعتای اسام و محور مقاومت 
است. به گزارش ایسنا، سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری 
با حضور در جمع مسوولان و کارگزاران جمهوری اسامی 
ایران در سفارت کشورمان در اسام آباد گفت: حوادث ۱۵ 
ماه گذشته نقطه ی عطف بزرگی در منطقه، جهان اسام و 

جبهه ی عظیم مقاومت به شمار می رود.
وی افزود: این اتفاق با وجود خسارات دردناک انسانی و 
مادّی، رژیم صهیونیستی را به لبه پرتگاه برد هرچند همه 
دنیای اســتکباری برای یاری این رژیم جعلی علیه محور 
مقاومت و رزمندگان فلسطینی بسیج شد. هر کدام از این 
حوادث که با آغاز طوفان الاقصی و با تصمیم و هماهنگی 
نیروهای مقاومت فلســطین شروع شد، شبیه یک معجزه 
بود و اینک پس از گذشت یکسال و اندی شاهد سربلندی 
مقاومت و تسلیم صهیونیست ها در مقابل اراده ی پولادین 
رزمندگان اسام هستیم. سرلشکر پاسدار باقری اظهار کرد: 
نیروهای مقاومت فلسطین با ظرفیت های درونی و علیرغم 
شــدیدترین محاصره ی کامل موفق به ساخت تجهیزات 
دفاعی در اعماق زمین شــده و به توانمندی حمله به رژیم 
صهیونیســتی دســت یافتند، اما در مقابل رژیم غاصب و 
حامیانش باتمام قوا و وحشیانه به کشتار مردم بی دفاع غزه 
از زن و کودک تا پیر و جوان پرداختند. امروز روزی اســت 
که آتش بس به رژیم صهیونیستی تحمیل شد. مسئولان 
آمریکا و اروپا به برخی ســران منطقه اذعان کردند که اگر 

کمک آنان نبود، سقوط رژیم صهیونیستی قطعی بود.
وی گفت: واقعیت این اســت که امروز هر جوان لبنانی 
و فلسطینی آرزو دارد که مانند شهیدان عزیزی همچنین 
اســماعیل هنیه، یحیی سنوار و سید حسن نصرالله باشد. 
صهیونیســت ها اعتراف کردند که چاره ای جز تسلیم در 
برابر آتش بس نداشــتند. وی ادامه داد: طبیعی اســت  که 
برای پیروزی جبهه حق بایستی همه سختی ها، شهادت ها، 
اســارت ها و آوارگی را پذیرفت  چرا که رشد اسام و بقای 
آن نیز با همین ایستادگی بوده است. وظیفه و تکلیف ما در 
جهان اسام ایستادگی است و در این صورت طبق وعده ی 
الهی، نصرت از سوی خداوند خواهد بود. محور مقاومت از 
این آزمون با سربلندی بیرون آمد و آتش بس را بر دشمن 
تحمیل کرد و اما آنچه تغییر نمی کند هدف، راهبرد و نقشه 
راه بنیادین ما می باشــد. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
جمهوری اسامی ایران پیرامون اهداف سفر رسمی خود به 
همســایه شرقی پاکستان نیز گفت: مراقبت از مرزهای دو 
کشور دوست و برادر نیازمند نیرو و قدرت بیشتری است، 
چرا که دشمنان درصدد سوء استفاده از مرزهای ما هستند، 

از اینرو نیاز به همکاری و هماهنگی بیشتری داریم.
وی افزود: کار انســداد مرزهای مشترک را آغاز کردیم، 
تعدادی بازارچه های مرزی فعال شــده و برخی دیگر نیز 
در مســیر بهره برداری قرار دارند و مهم است که مراودات 
تجاری و اقتصادی دو کشور توسعه یابد. سردار باقری تاکید 
کرد: ایران و پاکستان در حوزه نیروهای مسلح باید به طور 
مشترک علیه عناصر و گروههای تروریستی و تجزیه طلب 
بیشتر همکاری کنند تا بتوانیم ارتقاء امنیت را شاهد باشیم. 
وی گفت که در حوزه های آموزشی، اطاعاتی، رزمایشی و 
صنعت دفاعی نیز با همتایان پاکستانی گفت وگو خواهیم 
داشت. این همکاری ها و هماهنگی را با طرف پاکستانی با 

جدیت دنبال می کنیم.

حمله پیش دستانه به مواضع 
گروهک های تروریستی فرضی

در مرحلــه نخســت از رزمایــش امنیتــی تهاجمی 
متحرک نیروی زمینی ارتش، در راستای ربایش و اسارت 
سرکردگان و عناصر ارشد تروریستی، حمله پیشدستانه به 
مواضع گروهک های تروریستی فرضی در آن سوی مرزها 
انجام شــد. به گزارش ایسنا، در مرحله نخست از رزمایش 
امنیتی تهاجمی متحرک نیروی زمینی ارتش  که از شب 
گذشته؛ یکشنبه ۳۰ دی ۱۴۰۳ آغاز شده است، در اقدامی 
پیش دستانه، یگان های نیروی ویژه واکنش سریع تیپ 6۵ 
نوهد نزاجا، به آن سوی مرزهای کشور ورود کرده و تاش 
برای ربایش و اسارت سرکردگان نیروها و عناصر تروریستی 

فرضی، انجام شد.
در ایــن مرحله با تکمیل اطاعات و شناســایی محل 
تجمعات نیروهای تروریســتی فرامرزی که در تاش علیه 
امنیت و تمامیت ارضی کشــور و  ایجاد ناامنی در مرزهای 
ایران اســامی بودند، یگانهای نیروی ویژه واکنش سریع 

تیپ 6۵ نوهد نزاجا، عملیات تخصصی انجام دادند.
بنابراین گزارش، پس از کســب اطاعــات و تجزیه و 
تحلیل آن، انواع پهپادهای پنهان کار و شناسایی به مقرهای 
گروه  های تروریســتی)فرضی( حمله کرده و پس از در هم 
کوبیدن مقرهای آنها با استفاده از موشک های فجر ۵ با برُد 
بیش از ۱۱۰ کیلومتر و پهپادهای مهاجر6 با بمب های قائم، 
یگان های نیروی ویژه واکنش ســریع تیپ 6۵ نوهد نزاجا 
با پشتیبانی آتش سنگین بالگردهای هوانیروز و یگان های 
زرهی و توپخانه، از طریق عملیات هلی برن به بازداشــت 
عناصر تروریســتی اقدام کردند. ایــن رزمایش به منظور 
ارتقا توان رزم، نمایش قدرت تســلیحات و ادوات جدید، 
رزمایش امنیتی تهاجمی و متحرک نیروی زمینی ارتش با 
حضور یگان های توپخانه، زرهی، هوانیروز، پهپاد، جنگال و 
گروه موشکی ۸۴۰ نیروی زمینی ارتش و سایر یگان های 
پشتیبانی کننده، از یکشنبه شب به مدت دو روز در منطقه 

عمومی تربت جام آغاز شده است.

نقطه زنی دقیق پهپادهای نزاجا
با شلیک بمب های قائم

فرمانده گــروه پهپاد گفت: پهپادهــای نیروی زمینی 
ارتش در رزمایش امنیتی تهاجمــی و متحرک این نیرو، 
توانســتند به صورت همزمان اهداف مورد نظر را از فاصله 

۱۲ کیلومتری با شلیک بمب های قائم منهدم سازند.
به گزارش ایسنا، فرمانده گروه پهپاد نیروی زمینی ارتش 
در حاشــیه رزمایش امنیتی تهاجمی و متحرک این نیرو 
که در منطقه شــمال شرق کشور برگزار شد، گفت: امروز 
نیروی زمینی ارتش با به دست آوردن فناوری تولید انواع 
پهپادهای ماموریتی، توانســته است به یکی از قدرت های 

بزرگ در حوزه پهپادی تبدیل شود.
وی با اشاره به نقطه زنی پهپاد مهاجر 6 در این رزمایش 
افزود: پهپادهای نیروی زمینی ارتش با طی فاصله ای بیش 
از ۲۰۰ کیلومتر در منطقه رزمایش، حاضر شــده و ضمن 
پایش و شناســایی اطاعاتی، عملیاتی و ارسال این داده ها  
به مرکز کنترل فرماندهی رزمایش، توانســتند به صورت 
همزمان اهــداف مورد نظر را از فاصلــه ۱۲ کیلومتری با 

شلیک بمب های قائم  منهدم سازند.

دفاعی


